
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 21. oktober 2020 
Lokale: Zoom 
Til stede: Ane Qvortrup (AQ) (ankom under pkt. 3a), Anitta Reher (AR), Finn Wiedemann 

(FW) Hanne Holmskov Jørgensen (HHJ), Lars Frode Frederiksen (LFF), Michael 
Pausen (MP)  

Afbud fra: Maria Juul Petersen, Betina S. Christiansen 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 
Punkter til drøftelse  

1. Godkendelse af dagsorden 21. oktober 2020 
2. Godkendelse af referat af 23. september 2020 
3. Meddelelser (10 min) 

a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA (40 min) 
5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling  
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken (60 min) 

a) Evalueringsstrategi og spørgeskema til undervisningsevaluering (bilag)  
b) Eksamensevaluering F20 – udviklingen i de studerendes deltagelse og præstationer ved prøver 

monitoreres, og der igangsættes om nødvendigt tiltag for forbedring heraf 
c) Ændring af mødedatoer for F20 – ny dato for maj møde skal findes (bilag)  
d) Forskningsbasering – studienævnet skal sikre, at der i studieordningen findes en beskrivelse af de 

studerendes mulighed for at være i kontakt med forskere og på hvilke måde de studerende kan 
indgå i forskningslignende aktiviteter. (bilag)  

e) Undervisningsaktivitet 
I tilfælde hvor fag ændres eller udskiftes, skal studienævnet sikre, at universitetets undervis-
ningsgaranti overholdes. For bacheloruddannelser er det 12 ugentlige timer i 13 uger og for kan-
didatuddannelser sikres at der i løbet af hvert semester som minimum udbydes 104 undervis-
ningstimer (bilag)  

f) Orientering om eksamensplaner V20/21 (bilag)  
8. Andre sager til behandling (10 min) 

a) Høring af anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse (bilag)  
9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling  
10. Eventuelt 

 
 
 
 
 
Ad pkt. 1 
Det blev besluttet at tilføje et punkt 9a) Drøftelse af valgfrihed til fysisk fremmøde i forbin-
delse med fremmøderul i E20. Punktet blev behandlet efter punkt 3. Herefter blev dagsor-
denen godkendt. Punkterne er taget til referat efter den oprindelige dagsorden  
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Ad pkt. 2 
Referat fra 23. september 2020 er godkendt via skriftlig høring. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden 
- orienterede, at fakultetet har oplyst, at der nu på kurser, hvor der kun er ringe 

fysisk fremmøde, åbnes op for at de studerende, der ønsker det, kan møde op.  
b) Vicestudieleder havde ingen kommentarer. 
c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet:  

- Informerede om det nye system, First Agenda, der tages i brug efter årsskiftet. 
Det afløser Sharepoint i forhold til studienævnsmøder. Hertil supplerede FW, at 
BlackBoard snart afløses af ITsLearning. 

 
 
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 6 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 7 

a) Den fremlagte evalueringsstrategi og tilhørende spørgeskema blev drøftet. Det blev 
besluttet, de på mødet diskuterede spørgsmål og ændringer indarbejdes i skema-
erne og endelig besluttes på næste møde (11.11.2020). 

b) Tallene for F20 er endnu ikke tilgængelige på QV. Punktet udsættes derfor igen 
(11.11.2020). 

c) Den ændrede dato for maj fra 26. til 19. maj blev godkendt.  
d) De eksisterende tekster for studerendes mulighed for at være i kontakt med forske-

re og på hvilken måde de studerende kan indgå i forskningslignende aktiviteter blev 
godkendt.  

e) Ingen fag på hverken bacheloren eller kandidaten er blevet ændret eller udskiftet i 
forhold til timefordeling, så fakultetets undervisningsgaranti overholdes.  

f) Der forelå ingen bilag til punktet. 
 
Ad pkt. 8 

a) Studienævnet havde ingen kommentarer til høringen. 
b) W indledte med en afklaring af at der findes forskellig praksis for hvordan de for-

skellige undervisere griber feedback an i undervisningen. Fakultetet har igangsat et 
arbejde med at få feedback integreret i lokalaftalen. Hvis det lykkes, vil underviser-
ne specifikt blive aflønnet for at give feedback. Studienævnet besluttede derfor at 
afvente fakultetets arbejde og udskyde videre drøftelse i næste møde (11.11.2020). 
 

Ad pkt. 9 
a) Studienævnet drøftede fremmøde i forbindelse med fremmøderul. Da der nu tilsy-

neladende er åbent op for muligheden for at omlægge undervisningen, så de stude-
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rende, der ønsker det kan møde fysisk op. AR kunne oplyse, at det har været meget 
sparsomt med fremmødet i undervisningen på nogle hold. Ligeledes kunne MP op-
lyse, at der på 1. semester på bacheloren havde været under fem studerende fysisk 
til stede i undervisningen. Det blev besluttet, at FW går videre til Fakultet med en 
forespørgsel.  
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